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ANTWOORDEN OP VRAGEN FRACTIES ZOMERRAPPORTAGE 2019 
 
 
* Afdeling (ambtelijk) *** Portefeuillehouder (bestuurlijk) 
Staf : Staf WG : burgemeester mr. drs. Willem Gradisen 
BV : Bedrijfsvoering GW : wethouder Geertjan Wienhoven 
SL : Samenleving KP : wethouder drs. Karin Peters 
  SD : wethouder Susan  Doorenbos MSc 

1. Algemeen (1-8) 

Vraag 
nr. 

Pag. 
nr. 

Vraag fractie Fractie Antwoord b&w Afd 
* 

Porte-
feuille-
houder 

** 

1 - 
Waarom ontbreekt een paragraaf duurzaamheidsaspecten 
in  het raadsvoorstel? 
 

GL/1 

Onder het kopje ‘Duurzaamheidsaspecten’ 
worden onderwerpen behandeld zoals 
maatschappelijk verantwoord inkopen, total 
cost of ownership, recycling van producten, 
biobased materialen, duurzame energie, 
milieuvriendelijk en sociale duurzaamheid 
enzovoorts. 
 
Bij het raadsvoorstel van deze 
Zomerrapportage is dit niet van toepassing. 
Voor de volledigheid wordt het kopje 
toegevoegd. Zie erratalijst. 

BV GW 

2 1 
Compliment voor de leesbaarheid en de manier van 
toelichten. Met name onderdeel 4 voegt veel inzicht toe. 

CDA/2 
 

Met dank. BV GW 

3 4 

Financiële samenvatting 
Dit betreft de stand van de Morap-1, inclusief een 
nagekomen begrotingswijziging. Welke begrotingswijziging 
betreft dit? 

DGP/1 
Dit betreft het raadsbesluit van 24 januari 
2019, zijnde de verkoop van het perceel 
Rijksweg 84. 

BV GW 

4 5 
Waardoor dalen de kosten van de overhead jaarlijks t/m 
2023? 
 

GL/2 

De overhead daalt iets, omdat in de eerste 
jaren incidentele budgetten zitten met 
betrekking tot het collegeprogramma. Ook is 
er een wisselend budget geraamd voor de 

BV GW 
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Vraag 
nr. 

Pag. 
nr. 

Vraag fractie Fractie Antwoord b&w Afd 
* 

Porte-
feuille-
houder 

** 

onderhoudskosten van de huisvesting op 
basis van een onderhoudsplan. 

5 5/6 

Uit de tabellen Begrotingssaldi 2019-2023 begrijp ik dat U 
verwacht dat de Onttrekking uit de reserves in 2019 
eenmalig hoog zijn. De jaren daarna is de huidige 
problematiek rond met name de jeugdzorg vrijwel 
verdwenen? . Op pagina 36 Stelposten en 
dekkingsmiddelen geeft U iets van een toelichting, kunt U 
inmiddels hierop een verdere toelichting geven? Hoe groot 
is het aandeel Jeugdzorg en waarin nog meer. Is er een 
landelijke oplossing in zicht? 
 
 

CDA/1 

Eén van de mutaties betreft een onttrekking 
van € 56k uit de bestemmingsreserve 
Sociaal Domein. Dit betreft het restant van 
deze reserve (na besluitvorming 
Jaarstukken 2018). Deze bestemmings-
reserve wordt eind 2019 opgeheven 
(conform eerdere besluitvorming). De 
(financiële) problematiek rondom Jeugdzorg 
blijft een aandachtspunt. Op het gebied van 
Jeugd verwachten wij de komende jaren 
geen extra middelen. Wij wachten de 
septembercirculaire af voor het algemene 
beeld. Wij houden u op de hoogte middels 
een raadsmemo. 
Zie ook het antwoord op vraag 65. 

SL SD 

6 7 

De subtitel van de Zomerrapportage 2019 heet 
Tussentijdse rapportage januari t/m juli (voorpagina). Op 
pagina 7 staat onder Programmaverantwoording: Het 
betreft de voortgang t/m juni/juli 2019. Wat is de exacte 
periode waarop de rapportage betrekking heeft: tot en met 
JUNI of JULI 2019? 
 

DGP/2 

Excuses voor de onduidelijkheid. De 
Zomerrapportage heeft betrekking op de 
periode januari tot en met juli 2019. Zie 
erratalijst. 

BV GW 

 
  



 
3 

2. Programmaverantwoording (9-25) 

Vraag 
nr. 

Pag. 
nr. 

Vraag fractie Fractie Antwoord b&w Afd 
* 

Porte-
feuille-
houder 

** 

7 10 

Right to Challenge: “We onderzoeken daarnaast in 2019 
op welke manier we uitvoering kunnen geven aan de Right 
to Challenge.”  
Rondkijkend op internet vind ik het voor de burger een 
onduidelijk begrip. Ik zie echter in deze zomerrapportage 
wel mogelijkheden: hondenbeleid, vervanging 
kantoormeubilair… 
 
 

CDA/1 
 

Essentieel aan de Right to Challenge is dat 
inwoners zelf met het initiatief komen. Wij 
gaan geen onderwerpen aanwijzen die 
hiervoor geschikt zijn. We zullen wel 
faciliteren, eventueel stimuleren, maar niet 
initiëren.  

SL KP 

8 10 

Daarnaast willen we in 2019 de betrokkenheid van 
jongeren versterken. Dit doen we in samenwerking met de 
jongerenwerker. 
Op welke wijze gaan we jongeren betrekken en waarbij? 
 

GL/1 

We willen jongeren nauwer betrekken bij 
zowel het maken als het uitvoeren van 
beleid. Wij zijn van mening dat hun stem en 
gezichtspunten van toegevoegde waarde 
zijn bij het ontwikkelen van uitvoerbare 
plannen die ook voor jongeren op maat zijn. 
We weten nog niet hoe we dit aan kunnen 
pakken. We zijn ons nu aan het oriënteren 
op de verschillende mogelijkheden. 
 

SL SD 

9 10 
Kunt u ons een voorbeeld van een participatieladder 
geven? 

VVD/1  SL SD 

10 10 
Welke (meetbare) resultaten heeft de jongerenwerker al 
geboekt? 

VVD/2  SL SD 

11 13 

Restant bedrag pilot-Breng Flex blijft beschikbaar voor 
openbaar vervoer gerelateerde initiatieven binnen de 
gemeente. Hoe hoog is het restant bedrag? Zijn er al 
initiatieven? Kan vervoer door behulpzame inwoners die 
vervoer op afroep opzetten hier ook uit gefinancierd 
worden? 

PvdA/1 

Er is sprake van twee reserveringen. 
Binnen de gemeente is er een 
restantbedrag van € 17k. De provincie 
Gelderland die participeerde bij de pilot 
Breng flex heeft nog een restantbedrag van 
ongeveer € 41k. De provincie heeft 
aangegeven dat zij open staan voor een 
investering bij Mook en Middelaar, onder 
voorwaarde dat het voor openbaar vervoer 

SL SD/GW 
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Vraag 
nr. 

Pag. 
nr. 

Vraag fractie Fractie Antwoord b&w Afd 
* 

Porte-
feuille-
houder 

** 

moet zijn, dan wel gerelateerd aan 
openbaar vervoer. Vervoersystemen vanuit 
de inwoners is geen vorm van openbaar 
vervoer. Met de provincie Gelderland is er 
overleg over eventuele mogelijkheden, 
echter zijn die beperkt.  
 
Wij gaan een onderzoek starten om 
integraal (voor mobiliteit en 
doelgroepenvervoer) te bezien of en hoe de 
middelen optimaal ingezet kunnen worden. 

12 13 

Ontruimingslichten spoorwegovergang 
Is het normaal dat een gemeente de kosten van de 
beveiligingslichten bij een spoorwegovergang moet dragen 
en eventueel de kosten van vervanging dient te dragen? 
Waarom valt dit niet onder verantwoordelijkheid van 
ProRail? Waar zijn in het verleden de kosten verantwoord 
die de gemeente heeft gemaakt? Hoe is de afschrijving op 
de “laatste investering” verantwoord en waarom niet 
bekend binnen gemeentehuis, nu klinkt het als dat het 
groot onderhoud en eventuele vervanging dit een 
verrassing is, met overigens een aanzienlijke kostenpost. 
Zijn er alternatieven? 
 

DGP/1 

Een spoorwegovergang is geen voorziening 
van ProRail of een van de 
spoorvervoerders. In zijn algemeenheid 
zien zij overgangen als een risico op 
aanrijdingen en zijn zij voorstander van het 
verminderen ervan ( saneren). Een 
overgang is van belang voor de verkeers- 
afwikkeling en bereikbaarheid van het 
(lokale) wegverkeer. De ontruimingslichten 
(installatie) aan de Lindenlaan zijn ten 
behoeve van het reguleren van het 
wegverkeer op de Lindenlaan in relatie met 
de overgang. In de overeenkomst met de 
Nederlandse spoorwegen (mei 1994) is 
geregeld dat de gemeente verantwoordelijk 
is voor de betreffende lichten en het goed 
functioneren daarvan. Tot enige tijd geleden 
functioneerde de installatie naar behoren en 
zijn de afspraken hierover niet goed in 
beeld geweest. Op basis van de laatste 
storingen en de staat van onderhoud van 
de installatie is groot onderhoud 
onvermijdelijk. Alvorens hier stappen in 
worden genomen, zal er afstemming met 

SL GW 
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Vraag 
nr. 

Pag. 
nr. 

Vraag fractie Fractie Antwoord b&w Afd 
* 

Porte-
feuille-
houder 

** 

ProRail plaatsvinden over de installatie. 
Hierbij denken aan nut en noodzaak en 
eventuele alternatieven. Ook in relatie met 
de aanstaande Verbetering van de 
Maaslijn.  
 

13 13 
Ontruimingslichten Lindenlaan: Is het niet logischer dat dit 
bij Pro Rail ondergebracht wordt? 

VVD/3  SL GW 

14 13/14 

Ontruimingslichten spoorwegovergang Lindenlaan-
Bovensteweg Molenhoek: “de restlevensduur van de 
installatie vrijwel nihil en moet er gedacht worden aan groot 
onderhoud in combinatie met vervanging van de 
installatie”.  
Sinds 1994 is de gemeente hiervoor verantwoordelijk. 
Heeft de gemeente hiervoor nooit gereserveerd of dit in de 
meerjarenbegroting opgenomen? Het wordt nu voorgesteld 
of dit een verrassing is. 
En wordt deze nieuwe installatie vervolgens in 2022/2023 
vervangen door bij de elektrificatie van de Maaslijn? En de 
gemeente Mook en Middelaar betaalt daar ook straks aan 
mee? Enige toelichting gevraagd 
 
 

CDA/2 
 

Zie het antwoord op vraag 12. SL GW 

15 14 

Merkwaardig. Altijd gedacht dat lasten van 
‘ontruimingslichten’ voor rekening van ProRail kwamen. In 
1994 overeenkomst met NS. Valt nu onder pro-rail. 
Behoren het maken van nieuwe afspraken waarbij de 
lasten bij ProRail komen te berusten tot de mogelijkheden. 
Hoe is dat elders in het land geregeld?  
Voorkomen dat er verkeer op de rails staat bij passeren 
trein is m.i. geen taak voor de gemeente. Althans dat 
begrijpen we uit berichten als er ergens een ongeval is 
gebeurd. 
 

PvdA/2 Zie het antwoord op vraag 12. SL GW 
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Vraag 
nr. 

Pag. 
nr. 

Vraag fractie Fractie Antwoord b&w Afd 
* 

Porte-
feuille-
houder 

** 

16 15 
Was deelname door de OVM hier niet mogelijk/haalbaar? 
Ondernemers die opgenomen zijn in het plan worden 
benaderd. Betekent dit meepraten en/of mee betalen? 

PvdA/3 

Het bewegwijzeringsplan is opgesteld door 
een onafhankelijk verkeerskundig bureau 
om ervoor te zorgen dat alle ondernemers 
op de (verkeerskundig) zelfde wijze worden 
aangeduid. Dit conceptplan is besproken 
met onder andere de OVM en de VVV. 
Ondernemers die zijn opgenomen in het 
plan worden benaderd om te kijken of zij 
mee willen doen. Als zij borden willen, 
zullen zij zelf een onderhoudscontract (op 
eigen kosten) moeten afsluiten bij het 
verkeerskundig bureau. Om een ordelijke 
situatie te waarborgen, worden er geen 
borden geplaatst zonder 
onderhoudscontract. 
Er wordt vanuit gegaan dat de vraag gaat 
over het bewegwijzeringsplan. Mocht de 
vraag gaan over het opstellen van de 
economische agenda dan het volgende: In 
de klankbordgroep zijn ongeveer twaalf 
ondernemers opgenomen waaronder een 
afvaardiging van de OVM. 

SL GW 

17 15 
Wat wordt precies verstaan onder ‘boven formatieve 
functies’? 

VVD/4  Staf WG 

18 16 

Bevorderen van participatie door mensen met een afstand 
tot de arbeidsmarkt 
Bij 36 personen zijn afspraken gemaakt over 
tegenprestatie dan wel ontheffing verleend. Voor de 
overige cliënten geldt geen tegenprestatie. Hoeveel 
personen betreft deze laatste groep en waarom is met 
deze groep geen afspraak gemaakt kunnen worden? 
 

DGP/2 

Het totale bestand (fluctueert) bestaat uit 
ongeveer 135 personen. Daarvan hebben 
circa 40 personen om medische of sociale 
redenen een tijdelijke ontheffing van de 
arbeidsverplichtingen en voor hen geldt 
geen plicht tot tegenprestatie. 
Ongeveer 60 personen volgen een traject 
naar werk via het WerkBedrijf of een 
inburgeringstraject. In dat geval geldt 
evenmin de plicht tot tegenprestatie. 

SL SD 
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Vraag 
nr. 

Pag. 
nr. 

Vraag fractie Fractie Antwoord b&w Afd 
* 

Porte-
feuille-
houder 

** 

Voor de resterende groep geldt wel een 
plicht tot tegenprestatie. 

19 16 

Spoorzone herbestemmen, voortgang zomerrapportage 
Omgeving spoorzone maakt deel uit van een nog te 
ontwikkelen integrale visie en strategie. Wanneer staat 
deze visie in de planning? 

 

DGP/3 

De visie is afhankelijk van en sluit nauw aan 
op een aantal deelprojecten, zoals het 
mobiliteitsplan, de ontwikkeling van de 
natuurbegraafplaats en de verbetering van 
de Maaslijn. Een precieze termijn is 
daardoor niet te noemen. We houden de 
ontwikkelingen en planning goed in de 
gaten en zullen hierop aansluiten zodra 
mogelijk. 

SL GW 

20 16 

Aandacht aan bedrijfslocaties geven: Spoorzone 
herbestemmen 
Wat moet men zich in de praktijk voorstellen bij: “Deze 
gesprekken dienen voor het vinden van kostendragers voor 
deze omzetting”? 
 
 

CDA/3 
 

Wij gaan in gesprek met 
organisaties/partijen om kijken hoe we 
(financieel) kunnen samenwerken aan de 
juiste bestemming/ inrichting van de 
spoorzone. 

SL GW 

21 16 

Aandacht aan bedrijfslocaties geven: Spoorzone 
herbestemmen 
Wat moet men zich in de praktijk voorstellen bij: “het 
vormgeven van een strategische agenda om de voorraad 
bedrijfslocaties, woon/werk- en woonlocaties voor de 
gehele gemeente in balans te brengen”?  
Betekent dat als er in de spoorzone bedrijfslocatie 
verdwijnt, dat we ook minder huizen gaan bouwen of 
andersom; er wordt beperkt gebouwd in de woonsector, 
dus de rest krimpt ook of groeit ook (ander soort balans). 
Komen er bedrijfslocaties bij nu de spoorzone ‘bedrijfsloos’ 
wordt?  
 
 

CDA/4 
 

De vraag verwijst naar de strategische 
agenda waarover in de financiële 
rapportage nog geen vertaling is gemaakt. 
Het in balans brengen moet u zien in het 
zoveel mogelijk aansluiten op vraag- en 
aanbod. Als je locaties saneert of 
herbestemt, zal je ervoor moeten zorgen 
dat bepaalde activiteiten en functies altijd 
mogelijk blijven binnen de 
gemeentegrenzen. Daarbij rekening 
houdend met de regionale afspraken die er 
gelden voor woningbouw, bedrijfslocaties 
en andere functies.  

SL GW 

22 16 
Op welke termijn wordt de huidige bestemming spoorzone 
omgezet in natuur? 

VVD/5  SL GW 
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Vraag 
nr. 

Pag. 
nr. 

Vraag fractie Fractie Antwoord b&w Afd 
* 

Porte-
feuille-
houder 

** 

23 16 

Stageplekken en werkervaringsplaatsen voor korte 
opdrachten niet eenvoudig. Begrip hiervoor. Hoe zit dat 
voor langduriger opdrachten?  
Hoe groot is de groep waarvoor geen tegenprestatie geldt? 

PvdA/4 

Middels het convenant banenafspraak zijn 
drie plaatsen ingevuld. Dit betreffen 
langdurigere opdrachten. 
Zie ook het antwoord op vraag 14. 
 

SL WG 

24 16 
Is social return een criterium bij de gunning van een 
opdracht? 

PvdA/5 

Het opnemen van een social return is niet 
verplicht bij elke opdracht, alleen als het 
'passend' is.  
 
Bij werken (bestekken) in de openbare 
ruimte is social return als voorwaarde 
opgenomen (besteks-eis). Ook bij facilitaire 
projecten wordt social return meegenomen. 

 Allen Allen 

25 16 

Hoe verhoudt de te ontwikkelen integrale visie en 
strategievisie spoorzone zich tot de bestemming natuur? Is 
er dan wel ruimte voor verkeersveiligheidsmaatregelen? 
Hoe staat het met het ontwikkelen van deze visie? Is er al 
met partijen in gesprek gegaan. Zo ja, met welke 
resultaten? 

PvdA/6 
 
Zie het antwoord op vragen 19 en 20. 
 

SL GW 

26 17 
Wat is het adres van de gevulde website waarop 
aanbieders van activiteiten hun aanbod kunnen plaatsen? 

VVD/6  SL SD 

27 18 

Het openbaar groen renoveren 
….waarbij burgerparticipatie een belangrijke factor is. Hoe 
gaat de burgerparticipatie vorm gegeven worden? 

 

DGP/4 

Per deelproject zal een andere wijze van 
participatie worden toegepast, waarbij we 
niet moeten vergeten dat participatie een 
middel moet zijn en geen op zichzelf staand 
doel. In sommige projecten, waarbij het 
slechts gaat om de renovatie van een kleine 
groenstrook, worden bewoners 
geïnformeerd en kunnen ze bij een 
bijeenkomst hun bevindingen, ideeën en 
wensen kenbaar maken. Vervolgens 
worden zij geïnformeerd over de oplossing. 
Bij grotere projecten worden bewoners 
meer betrokken en wordt gekeken naar 

SL KP 
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Vraag 
nr. 

Pag. 
nr. 

Vraag fractie Fractie Antwoord b&w Afd 
* 

Porte-
feuille-
houder 

** 

opties om ook daadwerkelijk samen te 
werken aan de renovatie en ook aan het 
onderhoud achteraf.   

28 18 

Routestructuren aansluiten / toeristische bewegwijzering 
In hoeverre gaan de wandelknooppunten, ruiter en 
menroutes de mountainbikeroutes kruisen? Zo ja, hoe 
wenselijk is dat? 

 

DGP/5 
Het uitgangspunt is dat de routes voor de 
verschillende gebruikersgroepen zoveel als 
mogelijk uit elkaar worden gehouden. 

SL KP 

29 18 

Hondenbeleid: kosten van onderzoeksbureau? Ik heb 
inmiddels de vragen gezien. Verwacht u verrassingen uit 
dit onderzoek? Wij niet! Weten we echt niet al voldoende? 
Is het hier zoveel anders dan in andere gemeenten? 

PvdA/7 

Het huidige hondenbeleid dient te worden 
geactualiseerd. Vanuit de samenleving zijn 
er verschillende geluiden over de invulling 
van het hondenbeleid.  
  
Om het beleid in één keer goed en objectief 
te evalueren, bewoners het gevoel te geven 
dat ze daadwerkelijk worden gehoord en 
vooral om een totaaloverzicht te krijgen van 
de meningen van onze inwoners hebben 
we gekozen voor een enquête, uitgevoerd 
door een gespecialiseerd 
onderzoeksbureau.  
 
Het eindrapport zal aan de raad 
gepresenteerd worden.   
 

SL GW 

30 18 Waar zijn de TOP locaties in onze gemeene gepland? VVD/7  SL KP 
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Vraag 
nr. 

Pag. 
nr. 

Vraag fractie Fractie Antwoord b&w Afd 
* 

Porte-
feuille-
houder 

** 

31 19 

Cultuurhistorie zichtbaar maken door kunst 
De cultuurhistorie wordt zichtbaar gemaakt in de vorm van 
een muurschildering. Waar zou deze muurschildering 
plaats moeten vinden? Hoe wordt deze muurschildering 
geconserveerd en voorkomen dat er graffiti overheen wordt 
gespoten ed.? 
 

DGP/6 

De definitieve plek voor de muurschildering 
is nog niet bepaald. Ook zijn er nog geen 
afspraken gemaakt over onderhoud en 
bescherming. Dit komt aan de orde bij de 
verdere uitwerking en uitvoering van het 
plan. 

SL KP 

32 19 

Cultuurhistorisch platform 
De gemeente voorziet in een faciliterende rol waarin onder 
andere is voorzien in een opstartsubsidie, vergaderruimte 
en een vast contactpersoon. Welk financieel plaatje hangt 
hieraan? 
Wat is/wordt de taak/opdracht van het Erfgoedplatform 
Mook en Middelaar? En hoe is hun relatie met dorpsraden 
ed. maar ook met toeristisch platform? 
In hoeverre is dit een ander iets dan Huys te Moock die in 
het verleden op precies deze wijze ook ondersteund zijn 
(opstartsubsidie, vast contactpersoon)? 
 

DGP/7 

Het platform probeert verbindingen te 
leggen tussen verenigingen op het gebied 
van cultureel erfgoed. Net als bij het Huys 
te Moock faciliteren wij het cultuurhistorisch 
platform, maar maken wij hier geen deel 
van uit en voeren wij geen regie op inhoud 
en proces van het platform. Het platform is 
een zelfstandige, onafhankelijke 
organisatie.  
Er zijn alleen kosten verbonden aan de 
opstartsubsidie (€ 750). Het overige wordt 
in natura bijgedragen (ambtelijke inzet, 
vergaderruimte). Daarnaast heeft het 
platform met ingang van 2020 een jaarlijkse 
subsidie aangevraagd. Beoordeling hiervan 
moet nog plaatsvinden. 
 

SL KP 

33 19 
Mooi om medewerkers te stimuleren van duurzaam 
vervoer gebruik te maken. Doet u al jaren. Wat zijn de 
resultaten? 

PvdA/8 

De afgelopen jaren is het gebruik van de 
NS-businesscard sterk toegenomen. 
Daarnaast wordt sinds 1 november 2018 de 
e-car ingezet door de toezichthouders en 
andere medewerkers. Beide 
vervoersmogelijkheden hebben samen 
geleid tot circa vijf ton CO2-reductie per 
jaar. Ook worden twee e-bikes gebruikt, 

SL SD 
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Vraag 
nr. 

Pag. 
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Vraag fractie Fractie Antwoord b&w Afd 
* 

Porte-
feuille-
houder 

** 

maar daarvan vindt geen monitoring plaats. 
 

34 22 

Kosten Ondersteuning 
Vastgesteld wordt dat de kosten voor Doelgroepenvervoer 
en Jeugdzorg steeds verder oplopen. Welke maatregelen 
denkt het college te kunnen nemen om verder oplopen van 
de kosten te voorkomen of minimaal te beperken? 
 

DGP/8 

De maatregelen ter beheersing van de 
kosten van het doelgroepenvervoer zijn 
eerder beschreven in het adviesdocument 
van de vervoersorganisatie 'de toekomst 
van het doelgroepenvervoer in de regio 
Arnhem-Nijmegen'.  Veel van de 
maatregelen zullen op regionaal niveau 
moeten plaatsvinden. Waar dat mogelijk 
was binnen de contracten, is dat ook 
gebeurd. Op lokaal niveau zijn op 
bescheiden maatregelen na geen 
mogelijkheden gevonden om de kosten 
substantieel terug te brengen. Binnen het 
leerlingenvervoer wordt al langer gestuurd 
op het gebruik van fiets en bus. De 
aanbesteding voor 2020 die momenteel 
wordt voorbereid, zal dit effect wel moeten 
hebben. Maar zoals ook in april reeds is 
aangegeven, mag daarvan gelet op de 
marktontwikkelingen maar ook de toename 
van het gebruik geen verlaging van de 
kosten verwacht worden. Het zal vooral 
moeten leiden tot een stabilisatie. 
Wat betreft de kosten jeugdzorg zijn de 
mogelijkheden beperkt. Zowel regionaal als 
lokaal blijven we zoeken naar 
mogelijkheden om de kosten te beperken. 
Lokaal zijn we bezig met het samenstellen 
van een lijst met acties die in de komende 
tijd willen uitvoeren. Dit varieert van een 
betere samenwerking met de ketenpartners 
tot aanpassingen in de uitvoering en een 

SL SD 
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Pag. 
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Vraag fractie Fractie Antwoord b&w Afd 
* 

Porte-
feuille-
houder 

** 

bredere ondersteuning van gezinnen. Hier 
zijn echter geen maatregelen bij waarvan 
wij verwachten dat deze binnenkort grote 
besparingen op zullen leveren.  

35 22 

Kosten Ondersteuning 
Idem voor Hulp bij het Huishouden: weliswaar wordt hier 
een kostenstijging pas vanaf medio 2020 verwacht, maar 
welke maatregelen wil het college treffen om ook hier de 
kostenstijgingen te beheersen, het is immers sneller medio 
2020 dan we ons realiseren. 
 

DGP/9 

De genoemde ‘medio 2020’ heeft 
betrekking op een mogelijke kostenstijging 
naar aanleiding van de nieuwe 
aanbesteding hulpmiddelen; dit gaat niet 
over hulp bij het huishouden. Zoals 
aangegeven lijken de eerste resultaten op 
het gebied van hulp bij het huishouden 
(nadat we zijn gaan werken met de nieuwe 
richtlijn) erop te wijzen dat de groei in 
kosten van deze voorziening tijdelijk is 
gestopt. 
De mogelijke kostenstijging medio 2020 
wordt veroorzaakt door het aflopen van de 
contracten hulpmiddelen, waardoor dit een 
natuurlijk moment vormt om opnieuw in 
gesprek te gaan over de tarieven. Gezien 
de ontwikkelingen valt te verwachten dat 
deze tarieven hoger zullen uitvallen. Dit is 
marktgerelateerd en hier hebben we weinig 
invloed op, aangezien we reële tarieven 
willen hanteren. 
Uiteraard blijven we innovaties in de gaten 
houden en verkennen welke maatregelen 
mogelijk en passend zijn om de groei in 
uitgaven terug te kunnen dringen. 
 

SL SD 

36 22 

Kosten Ondersteuning 
Verwarde personen: meerdere maatregelen zijn inmiddels 
doorgevoerd. Beoordelingskamer en Lokale crisiskaart 
volgen nog. Hoe hoog zijn de kosten die hiermee 
verbonden zijn en waaruit worden deze gedekt? 

DGP/10 

Deze maatregelen maken onderdeel uit van 
het budget voor maatschappelijke opvang 
dat de centrumgemeente voor ons 
ontvangt. Ook is er sprake van een subsidie 
vanuit het Rijk of bijdrages vanuit andere 

SL SD 
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houder 
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 wetten. Lokaal hebben we hier geen extra 
kosten aan. Wel gaan wij kosten maken 
voor de uitvoering van de nieuwe Wet 
verplichte GGZ. Hiervoor ontvangen wij met 
ingang van 2020 ook middelen vanuit de 
rijksoverheid. Dit budget is kaderstellend. 
Over de invoering van deze wet wordt u in 
het najaar verder geïnformeerd. 

37 22 

Kosten Ondersteuning 
Decentralisatie beschermd wonen: het convenant met 
zorgaanbieders en woningcorporaties is getekend. Wat is 
het effect hiervan op het kostenplaatje en hoe wordt dit 
gedekt? 
 

DGP/11 

Dit convenant heeft geen effect op de 
kosten die we als gemeente maken. Het 
gaat om een verantwoordelijkheid die we op 
dit moment ook al dragen, namelijk het 
huisvesten van personen die uitstromen uit 
een intramurale setting. 
 

SL SD 

38 22 
Wat is het doel van het ‘fonds voor oplossingen’ zoals 
genoemd op pagina 22 en wat is hier al van bereikt? 

VVD/8  SL SD 

39 23 

Duurzaam vervoer gemeentelijke diensten 
De pilot van Mobie van Trendsportal is in november 2018 
gestart. Er zal worden geëvalueerd, wanneer is deze 
evaluatie te verwachten? 
 

DGP/12 

 
De pilot Mobie is regionaal geëvalueerd. De 
deelnemers zullen individueel moeten 
besluiten of zij in het vervolg gaan 
deelnemen aan Mobie.   
Besluitvorming over of we wel of niet 
doorgaan met Mobie vindt plaats voor 1 
oktober. 
 

SL SD 

40 23 

Bij uitwerken afvalstoffenbeleidsplan terdege rekening 
houden met papierinzameling. DAR verzamelt papier niet 
meer in het weekend vanwege te weinig chauffeurs. 
Verzamelen op doordeweekse dagen levert weer te weinig 
vrijwilligers. 

PvdA/9 

Het grondstoffenplan omvat de totale afval- 
en grondstoffen inzameling en dus ook de 
papierinzameling. Hoe de vrijwilligers hierbij 
ingezet (kunnen) worden is daarbij een 
aspect dat mogelijk nader wordt uitgewerkt 
in het vervolgtraject. 
 

SL GW 
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41 24 

Speelplekken 
Er wordt voorgesteld om een vervangingsbudget van € 
457.000 beschikbaar te stellen voor instandhouding en 
modernisering van speelvoorzieningen. Op basis van 
welke inventarisatie is het college tot dit bedrag gekomen? 
Welke speelplekken krijgen voorrang bij vervanging boven 
andere en waarom? 
 

DGP/13 

Op basis van de technische staat van 
onderhoud en installatiedatum is de rest 
levensduur van het toestel bepaald. Op 
basis daarvan is een prioritering ontstaan. 
Vervolgens is gekozen om de prioriteringen 
te clusteren  zodat de vervanging van 
toestellen en mogelijke herinrichting van de 
betreffende speelplek integraal opgepakt 
kan worden.  
 

SL GW 

42 24 
Voor speeltoestellen is €475K opgenomen in de 
zomerrapportage. Moet dit niet eerst door de raad worden 
goedgekeurd? 

VVD/9  SL GW 

43 24 

Programma Gezondleven: Een gezonde levensstijl 
stimuleren 

Onder de gezonde levensstijl richt men zich vooral op 
zaken voor kinderen en dan ook nog kinderen, die nog 
niet geboren zijn (tussen nu en 2034). De bevolking 
bestaat en zal bestaan uit een grote meerderheid van 
18 tot 64 jaar en de nog ouderen. Kan daarop niet meer 
de aandacht op worden gericht? 

 
 

CDA/5 

Onderwerpen zoals valpreventie, 
Alzheimercafé, dementieweek, 
ontmoetingspunten, alsmede de acties op 
het gebied van roken en alcohol richten zich 
met name op de oudere leeftijdsgroep. Dat 
neemt niet weg dat de basis voor leefstijl al 
bij kinderen gelegd wordt en dus preventie 
op jonge leeftijd van groot belang is. 
Overigens hangt daar onlosmakelijk aan 
vast, dat hierbij ook gelijktijdig volwassenen 
aangesproken worden. Een voorbeeld 
daarvan is de 'Rookvrije generatie', waarbij 
een appél op volwassenen wordt gedaan 
om niet te roken op plekken waar kinderen 
komen/zijn.  

SL SD 

44 24 
Volgens een krantenbericht liggen er nog kapitalen op het 
schap voor maatregelen kliaatadaptatie. Is daar geen geld 
te halen i.p.v. onttrekking van middelen. 

PvdA/10 

 
Het is niet zo dat kapitaal of subsidies 
zomaar kunnen worden opgehaald. Dit 
vraagt in alle gevallen om een inspanning 
en een co-financiering. Daar waar mogelijk 
wordt gebruik gemaakt van subsidies, 
waarbij er altijd een kritische afweging 

SL GW 
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tussen (ambtelijke) inspanning en het 
uiteindelijke resultaat zal zijn.  
 

45 25 

Programma wonen: Wat zijn de verwachte gevolgen van 
de stikstof uitspraak van de Raad van State voor het 
bouwen van woningen in Mook en Middelaar? 
 

CDA/6 

Het is onduidelijke wat precies de reikwijdte 
is van de PAS uitspraak. In theorie bestaat 
de kans dat elke afgegeven vergunning 
waarbij er een toename is van stikstof wordt 
aangevochten. In principe gaan we gewoon 
door met de planontwikkelingen en het 
opstarten van de noodzakelijke procedures 
en houden hierbij rekening met de PAS 
uitspraak in de ruimtelijke onderbouwing 
van de plannen. Wij houden de 
ontwikkelingen omtrent de PAS uitspraak 
en de stikstof uitstoot nauwlettend in de 
gaten.  
 
 
 
 

SL KP 

46 25 Wat is een ‘betaalbare woning’? VVD/10  SL KP 

47 25 
Speelvoorzieningen: Hoe was de verdeling van 
suggesties/reacties over de drie kernen? 

PvdA/11 

Deze verdeling is niet exact weer te geven 
omdat de reacties via het TIP niet altijd naar 
kern herleid konden worden. Die verdeling 
komt uit op: 32% Middelaar, 32% Mook en 
10% Molenhoek en 26% TIP. In absolute 
zin gaat het om 60 suggesties/reacties.  

SL GW 
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** 

48 28 

Afschrijvingskosten 
De afschrijvingskosten moeten nog gerealiseerd worden. 
Vanaf 2020 worden deze maandelijks verwerkt. Over welk 
bedrag praten wij voor 2019 (eerste 7 maanden) 
 

DGP/1 
Op basis van de geraamde kapitaallasten 
zou dit voor de eerste zeven maanden 
ongeveer € 333k bedragen. 

BV GW 

49 28 

Kosten overboeken van overhead naar functionele posten 
bij de programma’s 
Heeft dit nog invloed op het begrotingssaldo of is dit enkel 
verschuiven van overhead naar programma’s? 
 

DGP/2 
Nee, dit heeft geen invloed op het 
begrotingssaldo. Dit betreft enkel een 
verschuiving. 

BV GW 

50 29 

Kantoormeubilair 
Is het logisch dat er al kantoormeubilair wordt/is vervangen 
voordat de raad hiervoor kredieten beschikbaar heeft 
gesteld? 

 

DGP/3 

Gegeven de dringende behoefte en de 
doelmatigheid, is een deel van het 
bureaumeubilair begin 2019 reeds 
vervangen. In het verleden werden 
dergelijke uitgaven ten laste van een 
reserve gebracht. Dit is echter niet meer 
toegestaan. Formeel is het aan de raad om 
voor dit soort uitgaven boven € 10.000 een 
krediet te voteren. Vandaar dat deze 
besluitvorming bij de Zomerrapportage aan 
u wordt voorgelegd. 

BV GW 

51 29 

Herstructurering bedrijventerrein Korendal 
Er wordt een overschrijding voorzien van € 20.000. een 
van de oorzaken is lagere subsidie van de provincie. Wat is 
de oorzaak dat zij minder subsidie geven dan toegezegd? 

 

DGP/4 

De overschrijding is het gevolg van extra 
controlekosten door de accountant met 
betrekking tot de subsidieafrekening. Dit 
was een eis van de Provincie. 

SL KP 

52 29 

Pleisterplaats Plasmolen / subsidie 
Voorgesteld wordt om de omissie van de subsidie te 
repareren en weer uit de VBR te halen. Hoe weten wij 
zeker dat er verder geen omissies van dit kaliber in de 
begroting en/of jaarrekeningen zijn verwerkt. Had interne 
controle of de accountantscontrole dit niet aan het licht 

DGP/5 

Dit is voor zover wij kunnen nagaan de 
enige omissie. 
De interne controle toetst niet op het niveau 
van boekingen.  

SL KP 
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moeten brengen? 
 

53 29 

Een van de projecten die mogelijk in de wacht gesteld 
worden vanwege CO2 maatregelen is volgens de pers de 
verdubbeling van de Maaslijn. We weten toch hoe het 
dubbelspoor gaat lopen?  Is aanleg spoorbrug niet naar 
voren te halen? 
 

PvdA/1 

Uitvoering door de gemeente is niet 
mogelijk. De planning en de uitvoering ligt 
altijd bij Prorail. 
 

SL GW 

54 29 

Provinciale subsidie spoorbrug Heumensebaan gaat van -
122k naar -172k.  
Wat zorgt voor dit verschil? 
 

GL/1 

Dit betreft een typefout. In de Jaarstukken 
2018 is op pagina 9 bij de 
kredietoverheveling naar 2019 een bedrag 
van € 122k vermeld. Zie erratalijst. 

BV GW 

55 30 

In de toelichting bij het raadsvoorstel staat onder kredieten: 
….. voor vervanging van het kantoormeubilair omdat het 
vorige meubilair veroudert is….   ‘Vorige’ moet zijn 
‘huidige’. Is alle meubilair plotsklaps niet meer arbofähig of 
is dit omdat het is afgeschreven? Is aanschaf na 
verbouwing niet logischer? Wat gebeurt met oude 
meubilair? Aangeboden aan verenigingen? Aangeboden 
aan Rijk van Nijmegen Uitdaging. Te koop aangeboden 
voor inwoners? 
 

PvdA/2 

Er is vermeld 'vorig', omdat al een deel van 
het meubilair is vervangen (dan nu dus het 
huidige meubilair is). 
Het oude meubilair is ingenomen door de 
leverancier en wordt duurzaam verwerkt.  

BV WG 

56 30 

Korendal: lagere subsidie provincie. Alvorens een project 
begint liggen de inkomsten/kredieten toch vast? Of is de 
subsidie gaande de uitvoering herstructurering 
verminderd? 
 

PvdA/3 

De subsidie vanuit de provincie Gelderland 
is op basis van ramingen vooraf 
vastgesteld. De realisatie bleek lager uit te 
vallen, waardoor de subsidie is vastgesteld 
op basis van het realisatiebedrag.  

SL GW 

57 31 

Wanner zien we baten terug van de aangekochte panden 
Oude Centra en Oude Chinees? Welke acties lopen t.a.v. 
de Oude Chinees? 
 

PvdA/4 

De gronden van Rijksweg 84 zijn verkocht 
aan een ontwikkelaar. Wat betreft Rijksweg 
156 zullen vervolgacties in beeld komen als 
de motie Horecastrip ter besluitvorming aan 
uw raad is voorgelegd.  

SL GW 

58 31 
Kop laatste kolom. Moet ‘eind januari’ niet ‘eind juli’ zin? 
 

PvdA/5 
Correct opgemerkt, dit moet inderdaad eind 
juli zijn. Zie erratalijst. 

BV GW 
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59 33 

Voorzieningen Pensioen (gewezen) wethouders 
De dotatie aan de voorziening is begroot op € 34.000, de 
realisatie bedraagt maar liefst € 102.000. Als reden wordt 
vermeld dat de dotatie afhankelijk is van wettelijk 
rekenpercentage dat wordt gebruikt voor de actuariële 
berekening. De rentepercentages in 2019 ten opzichte van 
2018 zijn toch niet zo drastisch gedaald. Zijn er meer 
redenen voor deze forse ophoging, kan niet alleen aan de 
rente liggen? 
 

DGP/6 

De toelichting had iets helderder 
geformuleerd kunnen worden. 
 
De geraamde dotatie aan de voorziening 
van € 34k betreft de reguliere dotatie en 
wordt pas eind 2019 gerealiseerd. Deze is 
uiteindelijk afhankelijk van de wettelijke 
rekenrente per 1-1-2020. 
 
De thans gerealiseerde dotatie aan de 
voorziening van € 102k betreft een extra 
toevoeging aan de pensioenvoorziening als 
gevolg van een waardeoverdracht van een 
wethouderspensioen. 

BV GW 

60 33 

3.4 Stand en verloop voorzieningen Hier wordt ook het 
KCA-depot genoemd. Indien we na 2020 vanwege een 
nieuwe aanbesteding voor de afvalinzameling wat gebeurt 
er dan met dit KCA-depot? Wordt dat mogelijk een aparte 
‘voorziening’ indien we de milieustraat sluiten en welk 
kosteneffect is er dan op dit onderdeel? 

CDA/1 
Te zijner tijd worden mogelijkheden en de te 
maken keuze aan u voorgelegd. 

SL GW 
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61 36 

Onder de tabel “Mutaties Zomerrapportage 2019” staan 
een drietal onttrekkingen voor in totaal € 148.000. Zijn deze 
verwerkt in de mutaties zomerrapportages of in het 
“beginsaldo”? 
 

DGP/1 

Deze onttrekkingen zitten in de mutaties van 
deze Zomerrapportage (te vinden in 
onderdeel 4.2 detailmutaties). Deze zijn 
verwerkt in de mutaties bij de 
desbetreffende programma's. 

BV GW 
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62 36 

Jeugdzorg 
De kosten voor de jeugdzorg zijn een landelijk probleem. In 
hoeverre zijn de problemen voor Mook en Middelaar 
vergelijkbaar met landelijke ontwikkelingen of zijn deze bij 
ons nog groter dan in de rest van het land? 
 

DGP/2 

De problemen voor Mook en Middelaar zijn 
vergelijkbaar met de landelijke 
ontwikkelingen. Voor meer informatie 
verwijzen wij u naar de raadsmemo van 4 
juli. 

SL SD 

63 36 

In de toelichting staat “Stelpost onderuitputting 
collegeprogramma -/- €100 INC (alleen voor 2019)…” Kunt 
U hier iets meer over zeggen? 
 
 

CDA/1 
 

We verwachten, op basis van de huidige 
stand van zaken, dat we van de geraamde 
budgetten met betrekking tot het 
collegeprogramma, een bedrag van €100k 
dit jaar niet invullen. Bij de Morap-2 
(december 2019) zal deze post concreet 
worden gespecificeerd. 

Allen Allen 

64 36/37 
Kunnen wij al ruim voor de begroting een de voorstellen 
krijgen om een bijdrage te leveren aan een reële en 
duurzaam sluitende begroting? 

VVD/1  Allen Allen 

65 37 

Wanneer krijgt de raad meer informatie over “Stelpost 
septembercirculaire 2019” wat betreft onze gemeentelijke 
financiën?  
 
 

CDA/2 
 

Nadat de septembercirculaire is uitgebracht. 
Dit is normaliter eind september. Op basis 
van deze circulaire ontvangt u een 
raadsmemo met hierin de uitkomsten van 
de septembercirculaire. Indien mogelijk 
ontvang u deze in de raadsvergadering van 
10 oktober, anders in de raadsvergadering 
van 7 november, waarin ook de 
Programmabegroting wordt behandeld. 

BV GW 

66 37 

Duidt de tekst “willen wij alle overige begrotingsposten 
stevig onder de loep nemen” op een bezuinigingsronde? 
Gaarne een toelichting. 
 
 

CDA/3 

Daarmee bedoelen wij dat wij kritisch naar 
alle budgetten willen kijken of er mogelijk 
nog ruimte is of dat posten kunnen 
vervallen. Uiteindelijk moet er met diverse 
maatregelen wel een sluitende begroting 
gepresenteerd worden, inclusief 
keuzemogelijkheden voor uw raad. 

BV GW 

67 37 
Alle jaren laten een tekort zien tussen de € 267k en € 387k. 
Moet dit niet zijn tussen de € 267k en € 362k? 
 

GL/1 
Correct opgemerkt. Dit wordt verwerkt in de 
erratalijst. 

BV GW 
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68 38 
Kosten raadsleden worden toch helemaal gedekt uit de 
algemene uitkering? Of is het -/- 13

e
 maand? Hoe zit dat> 

 
PvdA/1 

De hogere salariskosten als gevolg van een 
indeling in een andere grootteklasse worden 
(op basis van de meicirculaire) voor 
ongeveer € 84k gedekt door de algemene 
uitkering (ofschoon andere ontwikkelingen 
dit voordeel per saldo weer ongedaan 
maken).  
 
De zogenaamde 13e maand wordt voor 
zover bekend niet extra gecompenseerd. 
Deze is namelijk mogelijk gemaakt op basis 
van de rechtspositieregeling en 
betreft/betrof een eigen keuze van de raad. 

BV GW 

69 39 

Belastingen / Dienstverlening 
De gemeente Nijmegen wil de kosten voor de vaststelling 
WOZ en inning OZB met van € 78.000 verhogen met € 
116.000 tot € 194.000, dat zou een stijging van 250% 
betekenen. In hoeverre is het college bereid om naar 
alternatieven als bijvoorbeeld BSGW, die bij de inwoners 
van onze gemeente al de waterschapheffing incasseert. 

 

DGP/3 
Naast de onderhandelingen met Nijmegen 
onderzoeken wij ook alternatieven, zoals de 
BSGW. 

BV GW 

70 39 

Fysieke veiligheid / VRLN 
In hoeverre kan en wil het college bij VRLN (maar in 
principe bij alle gemeenschappelijke regelingen) 
aandringen op marginale verhoging van de lasten en bij de 
diverse regelingen op interne bezuinigingen. Immers wij als 
gemeente moeten ook fors inleveren. 

 

DGP/4 

De gemeenschappelijke regelingen zijn 
autonome organisaties. We zetten ons in 
om vooraf afspraken te maken. 
De raad kan bij alle begrotingen van de 
gemeenschappelijke regelingen een 
zienswijze indienen (als de 
begrotingswijziging groter dan 5% is).  

SL WG 

71 39 

Belastingen/ Dienstverlening + Belastingen/ 
Taakstelling: Welke alternatieven heeft onze gemeente 
voor uitvoering van de Wet waardering onroerende 
zaken(WOZ), indien we niet bij de uitvoering door de 
gemeente Nijmegen blijven?  
 
 

CDA/4 Zie het antwoord op vraag 69. BV GW 
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72 41 
Er wordt nog een plan ‘aanpak eikenprocessierups’ 
gemaakt. Waar komt nu al het bedrag k€ 17 vandaan? 
 

PvdA/2 

De kosten voor de reguliere aanpak van de 
eikenprocessierups zijn zodanig 
toegenomen dat hiervoor aanvullende 
middelen noodzakelijk zijn.  

SL GW 

73 41 

Landschapsbeheer/rups: Er zijn geslaagde experimenten 
gedaan met mezenkasten en sluipwespen ter bestrijding 
van de processierups. Millieuvriendelijk en 
kostenbesparend. Dit graag meenemen in de plannen en 
begroting. 

VVD/2  SL GW 

74 42 

Programma samenleven en zorgen 
De conclusie is juist dat de kosten voor 
Doelgroepenvervoer 56%, Maatwerkdienstverlening 18- / 
Ambulante begeleiding en dagbehandeling 90% en  
Maatwerkdienstverlening 18- / GGZ en dyslexie 37% hoger 
gaan uitkomen dan oorspronkelijk in de begroting stond. In 
euro’s 317.000 in 2019 verder oplopend tot 333.000 euro in 
2023. In hoeverre en met welke maatregelen  denkt het 
college invloed uit te kunnen oefenen op  met name de 
hogere aantallen cliënten?  

 

DGP/5 

We proberen al een paar jaar met binnen de 
regelgeving toegestane maatregelen het 
aantal cliënten te verminderen. Ook worden 
er steeds meer preventieve voorzieningen 
ontwikkeld. En wordt er veel gedaan aan 
signalering van problemen in een vroeg 
stadium. Dit alles om het beroep op 
professionele/zwaardere zorg te 
verminderen. Maar dit alles is geen garantie 
dat het  aantal cliënten vermindert. Het 
hogere aantal cliënten in de jeugdzorg is 
een landelijke ontwikkeling, en door de 
vergrijzing neemt ook onze Wmo-doelgroep 
toe. 

SL SD 

75 42 

Ontmoetingspunt Mook 
Wie initieert dit en op welke locatie? 
Er zijn veel verschillende partijen op verschillende plaatsen 
hier mee bezig. 
Coördinatie en samenspraak hierin lijkt uiterst gewenst om 
een voldragen voorstel te krijgen en een voor iedereen 
bevredigende oplossing. 
 
 

CDA/5 
 

Er zijn op dit moment twee verschillende 
plannen voor een ontmoetingspunt in Mook 
bij ons bekend, de één minder concreet dan 
de ander. Wij zijn met beide initiatieven in 
overleg. Wij onderschrijven uw opmerking 
dat door goede afstemming en 
samenwerking voorkomen moet worden dat 
het niet van de grond komt of elkaar in de 
weg gaat zitten. Het eindresultaat is nog niet 
bekend. Het gevraagde bedrag is bestemd 
om een voldragen voorstel te kunnen 
steunen. 

SL SD 
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76 44 

Geëscaleerde zorg 18- / Jeugdbescherming en –
reclassering 
Op basis van de meeste recente prognoses komen we € 
35.000 tekort. Oorzaak hogere aantallen cliënten en 
hogere kosten. In de tabel op pagina 42 staat dat dit 
incidenteel is. Hogere aantallen cliënten en hogere kosten 
lijken van structurele aard. Waarom niet voor de volgende 
jaren ook extra bijstelling budget? 
 

DGP/6 

Wij vinden het in deze fase nog te 
prematuur om de toekomstige omvang te 
ramen en daarop structurele bijstellingen te 
doen. Dit door de landelijke ontwikkelen en 
eventueel door te voeren (regionale) 
maatregelen.  

SL SD 

77 44 

Vuilophaal en –afvoer / kosten 
In de primitieve begroting zijn de kosten begroot op € 
393.000, voor 2020 en volgende jaren wordt een bijstelling 
geraamd van € 32.000. Dit is een stijging van ruim 8%. 
Impliceert dit dat de tarieven voor de bewoners straks ook 
met ruim 8% gaan stijgen? 
 

DGP/7 

Alle kosten met betrekking tot 
afvalinzameling en -verwerking worden 
verhaald middels de afvalstoffenheffing 
(inwoners) en het reinigingsrecht 
(bedrijven). 
U ontvangt een overzicht met de meest 
recente kosten en een voorstel van de 
tarieven in de raadsvergadering van 
november 2019. 

SL GW 

78 44 
Worden hier de papieropbrengsten louter van de 
milieustraat bedoeld? 

PvdA/3 
Dit betreft met name de opbrengst van de 
huis-aan-huis-inzameling. 

SL GW 

79 44 
Hoe kan het dat de papierprijs zo enorm gedaald is, terwijl 
de vraag explosief stijgt? 

VVD/3  SL GW 

80 45 

Omgevingsvergunningen / leges 
In de toelichting wordt vermeld: wellicht worden de 
geraamde legesopbrengsten niet gehaald. Hoeveel lager 
zijn de opbrengsten? Dit “tekort” komt straks nog bovenop 
het nu geraamde tekort. 
 

DGP/8 

Op dit moment lopen de legesinkomsten 
achter op hetgeen is geraamd. Er is een 
aantal ontwikkelingen die kunnen resulteren 
in een aanvraag omgevingsvergunning met 
een positief effect op het resultaat. In 
verband met de nieuwe omgevingswet 
moeten we in de toekomst rekening houden 
met een daling. 

SL GW 

81 46 

Werkkostenregeling 
Deze regeling en eindheffing bestaat toch al veel langere 
tijd. Is er in het verleden nooit afgerekend met de 
belastingdienst? Waarom waren deze kosten niet 

DGP/9 

De Werkkostenregeling is ingevoerd per 
begin 2015. Er wordt jaarlijks afgerekend 
met de fiscus (jaren 2016, 2017 en 2018). 
Oorspronkelijk was de insteek dat de 

BV GW 
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opgenomen in de primitieve begroting? 
 

eindheffing redelijk nihil zou zijn. In de 
praktijk blijkt dit een (nagenoeg) 
onmogelijke opgave. In het kader van reëel 
ramen, is daarom voorgesteld om deze post 
als kostenpost op te nemen in de begroting. 

82 48 

Principiële vraag 
Zijn er naast vervanging kantoormeubilair al meerdere 
uitgaven gedaan ten laste van kredieten die nu worden 
aangevraagd? 
 

DGP/10 

Nee, ofschoon één krediet met € 20k is 
overschreden, wegens nagekomen 
verplichte kosten. Dit aanvullend krediet 
wordt ook aangevraagd in de 
Zomerrapportage. 

BV GW 

83 48 
Hoe wordt de afweging gemaakt aanschaf materiaal voor 
de buitendienst versus uitbesteden? 

PvdA/4 

Hiervoor gelden twee afwegingen. De 
buitendienst moet voor een adequate 
uitvoering van hun huidige takenpakket 
fatsoenlijke materialen hebben. Uitbesteding 
komt in beeld als een investering in 
combinatie met de gewenste uitvoering niet 
op hetzelfde niveau of tegen hogere kosten 
worden uitgevoerd.    

SL WG 
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